
                        
PROCES – VERBAL

Încheiat cu ocazia  şedinţei  extraordinare a  Consiliului  local  municipal 
Tîrgu Mureş  din data de  8  noiembrie  2016

Din  totalul  de  23  de  consilieri,  sunt  prezenţi  la  şedinţă  20  consilieri  locali.
Absentează domnii consilieri: Bakos Levente, Szaszgaspar Barnabas şi Ceană Daniela. 

Dl. consilier Papuc: - stimaţi consilieri, doamnelor şi domnilor, declar deschise
lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local municipal  Tîrgu Mureş din data de  8
noiembrie 2016. 

Pe lângă informările pe care le aveţi fiecare în mape, informări de la dl. secretar al
Municipiului Tîrgu Mureş, de care o să luăm act - sunt o serie de note şi un raport al
Camerei de Conturi Mureş, mai avem două puncte pe ordinea de zi.

Primul punct pentru care a fost convocată şedinţa extraordinară, respectiv  Proiect
de hotărâre privind transmiterea  în folosinţă gratuită  a terenului în suprafaţă de 1000 mp,
str. Gh. Marinescu f.nr., ştiţi că la şedinţa trecută am discutat despre acest aspect şi am şi
votat. Mai avem un proiect de hotărâre în regim de urgenţă pe care o să-l discutăm prima
dată, e vorba de aprobarea unui studiu de fezabilitate şi a devizului general pentru obiective
de investiţii în vederea participării la programul Casa Verde. E primul punct pe care îl vom
dezbate astăzi.

Dacă mai sunt alte propuneri pe ordinea de zi? Dacă nu mai sunt, supun la vot
ordinea de zi aşa cum o aveţi în  mape.

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate)
Cine este împotrivă? -
Cine se abţine? – 
Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi.
Punctul nr. 1 – regim de urgenţă
Proiect  de  hotărâre   privind     aprobarea  studiului  de  fezabilitate,  aprobarea

conţinutului–cadru  al  documentaţiei  tehnico-economice  aferente  investiţiilor  publice,
precum şi  a  devizului  general  pentru  obiective  de  investiţii,  în  vederea  participării  la
programul  “Casa  Verde  clasic”  –  persoane  juridice  2016,  proiect  iniţiat  cu  o  finanţare
nerambursabilă în propor  ț  ie de 90 % de către Administra  ț  ia Fondului de Mediu, valoarea
totală conform studiului de fezabilitate fiind de 4.200.366 RON cu TVA inclus, valoarea
contribuţiei proprie 10% fiind de 420.036 RON:

Dl.  consilier  Papuc:  -  acest  proiect  de  hotărâre  l-am  discutat  şi săptămâna
trecută, unde Administraţia Fondului de Mediu are o participaţie de 90% iar municipiul  are
participaţia de 10%. Este vorba despre o sumă de 420.036 lei. Acesta este punctul în regim
de urgenţă. 
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Dl. consilier Bălaş: - voiam să spun de ce sunt de acord cu acest proiect. La
şedinţele  comisiei  am avut  o  întrebare  legată  pur  de  business şi  mă bucură  faptul  că,
contribuţia pe care o va avea Primăria, suma de bani pe care Primăria o va aloca, am înţeles
din cele spuse de domnii de la Administraţia Serelor că această investiţie va fi amortizată
după vânzarea florilor sau a ceea ce se cultivă acolo, pe o perioadă de un an. După ce ei vor
vinde un an acele flori, investiţia din partea Primăriei va fi amortizată.

Dl. consilier Papuc: - dacă nu mai sunt alte observaţii, supun la vot proiectul de
hotărâre.

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate)
Cine este împotrivă? -
Cine se abţine? – 
Hotărârea  a fost adoptată cu unanimitate de voturi.
Punctul nr. 1 din ordinea de zi
Proiect de hotărâre  privind  transmiterea  în folosinţă gratuită  a terenului în

suprafaţă  de  1000 mp,  situat  în  municipiul  Tîrgu Mureş,  str.  Gh.  Marinescu f.n.,  către
Agenţia Naţională pentru Locuinţe,  pe toată  durata  executării de construcţiei  locuinţelor
pentru tineri,  destinate  specialiştilor din sănătate:

Dl. consilier Papuc: - este punctul pentru care a fost convocată această şedinţă
extraordinară. Dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre.

Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Dumitru P.)
Cine se abţine? – 
Hotărârea  a fost adoptată cu 19 voturi.
Dl. consilier Dumitru P.: - din greşeală am votat împotrivă.
Dl. consilier  Todoran: - mi se pare o iniţiativă lăudabilă a celor de la A.N.L. şi

mi se pare un act de normalitate să acordăm acest teren, chiar şi dacă se consumă puţin din
spaţiu verde. Mă refer la votul de la şedinţa precedentă.

Punctul nr. 2 – regim de urgenţă
Informare  privind  solicitările  adresate  Secetarului  Municipiului  Tîrgu  Mureş

pentru a fi aduse la cunoştinţa consilierilor locali municipali în şedinţa Consiliului local din
data de 8 noiembrie 2016:

Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri.
Dl.  consilier  Papuc:  -  mai  avem de  votat  procesul  verbal  de  la  şedinţa  de

consiliu din 27 octombrie 2016.
Dl. consilier Hermann: -  bună ziua, înainte să votăm procesul verbal al şedinţei

trecute, aş dori să reflectăm puţin asupra lucrurilor care s-au întâmplat la acea şedinţă. Am
aici în faţă un document pe care îl am la fiecare şedinţă de Consiliu local şi care se numeşte
Regulamentul de Organizare şi Funcţionare al Consiliului local municipal Tîrgu Mureş.
Trebuie să precizez faptul că acest regulament, pe durata şedinţei trecute a fost încălcat pe
multiple  puncte.  În  primul  rând,  nu  s-a  supus  la  vot  consilierilor,  aşa  cum  prevede
regulamentul,  aprobarea ca alte persoane decât consilierii  locali,  să primească cuvântul.
Regulamentul prevede pentru ei un spaţiu de două minute. Nu s-a respectat. Faţă de cele
prevăzute  în  regulament,  noi  consilierii  eram  întrerupţi  de  dl.  preşedinte  la  mijlocul
discursului nostru, în condiţiile în care noi avem dreptul să vorbim 5 minute, dar la 2-3
minute ne întrerupea, în rest, invitaţii au putut vorbi şi câte 15-20 de  minute. Totodată, s-au
făcut nişte acuze faţă de trei consilieri  care au o altă viziune asupra anumitor lucruri în
acest  oraş,  că  facem  circ,  confundând  practic  cei  care  ne-au  acuzat  de  acest  lucru,
democraţia, sensul şi rostul pentru care noi ne aflăm în acest plen. Este forul deliberativ şi
decizional.  Mi se pare total inadmisibil faptul că  noi,  în condiţiile în care vrem să ne
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pronunţăm şi să ne spunem părerea asupra unor proicte de hotărâre, să ni se îngrădească
dreptul la exprimare. Tot legal de ceea ce s-a întâmplat la şedinţa trecută, mă bucur că de
data aceasta au fost doar nişte sportivi, printre care numeroşi minori, copii care au fost
aduşi  încoace,  cum a spus-o pe faţă  şi  dl.  Copotoiu,  ca  să vadă şi  ei  cum decurg aici
lucrurile. Majoritatea acelor copii nu au înţeles asupra a ce se decide aici şi se votează. Ei
au ştiu doar că trebuie să vină aici pentru că de asta depinde ca clubul lor şi activitatea lor
sportivă să fie finanţată, să primească bani. Nu mi se pare deloc oportun să se folosească
anumite persoane de nişte copii, de nişte minori, în scopuri politice. Mergând o idee mai
departe, dl. preşedinte Papuc nu a luat nicio măsură în a institui ordinea în această sală. S-a
strigat s-a huiduit, dacă încercam noi să ne spunem opinia eram huiduiţi, dacă se pronunţa
cineva pentru finanţarea sportului, erau aplauze. Deci, chiar nu ştiu cine a făcut circ din
această instituţie numită Consiliul local. Îi rog cu tot respectul pe colegii mei consilieri să
pună în balanţă pe cele întâmplate şi dacă chiar este nevoie să decurgă în această manieră
mai departe dezbaterea punctelor sensibile asupra cărora noi trebuie în viitor să lăum nişte
decizii,  pentru  că  nu  mi  se  pare  deloc  în  regulă  ceea  ce  se  întâmplat.  Eu,  pe  cale  de
consecinţă, nu voi vota procesul verbal al şedinţei trecute.

Dl. consilier Papuc: - supun la vot procesul verbal al şedinţei din 27 octombrie
2016 pe care l-am primit cu toţii prin e-mail.

Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Hermann M.)
Cine se abţine? – 2 abţineri (Gyorfi J., Bălaş R.) 
Procesul verbal a fost aprobat cu 17 voturi pentru, 1 vot împotrivă şi 2 abţineri.

Declar  închise  lucrările  şedinţei  extraordinare  a Consilului  local  Tîrgu Mureş
din data de  8 noiembrie 2016.

Dl. Papuc Sergiu Vasile – preşedinte de şedinţă _________________

Jrs. Mureşan Andrei – Secretarul Municipiului Tîrgu Mureş ______
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